

# SOUTHERN FEDERAL UNIVERSITY

## III INTERNATIONAL CONFERENCE «INNOVATIVE TRENDS IN INTERNATIONAL BUSINESS AND SUSTAINABLE MANAGEMENT» ITIBSM-2023



LOMONOSOV MOSCOW  
STATE UNIVERSITY



**UAEM**



St Petersburg  
University



KARSHI  
STATE  
UNIVERSITY



BSAARC



**16-18<sup>th</sup> November 2023**

**Rostov-on-Don, Russia**

## *Уважаемые коллеги!*

Южный федеральный университет приглашает Вас принять участие в III Международной конференции «Innovative Trends in International Business and Sustainable Management» ITIBSM-2023 (<https://itibsm.sfedu.ru>). Конференция ITIBSM-2023 – это площадка для обмена идеями и опытом, начала нового сотрудничества и прочного партнерства.

Глобальные изменения, которые происходят в мире с 2020 года, коренным образом меняют как предпринимательскую среду, так и подходы компаний к менеджменту. Одними из основных последствий глобальных трансформаций являются мобильные флуктуации в мировом бизнес - ландшафте, на международных рынках капитала и труда, новых, в первую очередь цифровых, технологий, знаний. Результатом этого является появление большего количества возможностей, а также угроз. Очевидно, что все это ставит перед менеджерами новые задачи, когда успех бизнеса, устойчивость менеджмента организаций, их конкурентные преимущества во многом зависят от развития, трансформации традиционных бизнес-моделей, а не от простого использования внутренних факторов экстенсивного роста.

Компании вынуждены изменять стратегии развития и бизнес-модели, что актуализирует новые приоритеты научных исследований в области международного бизнеса и устойчивого менеджмента: формируются совершенно новые предметные области исследований; трансформируются ориентиры управления; разрабатываются новые инструменты развития бизнеса; меняется сама система академических исследований.

Обсуждению этих и других вопросов, касающихся всех основных областей развития международного бизнеса и устойчивого управления, посвящена международная конференция «Инновационные тренды в международном бизнесе и устойчивом управлении».

**Рабочие языки конференции:**  
русский и английский.

## *Dear colleagues!*

Southern Federal University invites you to take part in the III International Conference "Innovative Trends in International Business and Sustainable Management" ITIBSM-2023 (<https://itibsm.sfedu.ru>). The ITIBSM-2023 Conference is a platform for the exchange of ideas and experience, the start of new cooperation and lasting partnerships.

The global changes that are taking place in the world since 2020 are fundamentally changing both the entrepreneurial environment and companies' approaches to management. One of the main consequences of global transformations are mobile fluctuations in the global business landscape, international capital and labor, new, primarily digital, technologies, and knowledge markets. The result is the emergence of more opportunities as well as more threats. Obviously, all this poses new challenges for managers, when business success, sustainability of organizations' management, and their competitive advantages largely depend on the development and transformation of traditional business models, rather than on the simple use of internal factors of extensive growth.

Companies are forced to change their development strategies and business models, which actualizes new research priorities in the field of international business and sustainable management: completely new subject areas of research are being formed; management guidelines are being transformed; new business development tools are being developed; the system of academic research itself is changing.

International Conference "Innovative Trends in International Business and Sustainable Management" is devoted to the discussion of these and other issues related to all major areas of international business development and sustainable management.

**Working languages of the conference:**  
Russian and English.

## ОСНОВНЫЕ НАПРАВЛЕНИЯ РАБОТЫ КОНФЕРЕНЦИИ:

1. Современные тренды в международном менеджменте и бизнесе: вызовы и возможности.
2. Императивы «умного» и устойчивого управления в цифровой среде.
3. Человеческий капитал в инновационной экономике: новые ориентиры управления.
4. Управление инновациями в экономике устойчивого развития
5. Глобальные экологические изменения и природосберегающий менеджмент.

**Форма участия в конференции:** представление результатов научных исследований в очном, дистанционном и заочном формате.

Для участия в работе конференции необходимо до 1 октября 2023 года заполнить регистрационную [Google форму](#). По итогам конференции планируется издать сборник материалов.

По вопросам публикации по результатам участия в конференции можно обратиться на почту [itibsm@sfedu.ru](mailto:itibsm@sfedu.ru)

*С более подробной информацией о конференции можно ознакомиться на официальном сайте <https://itibsm.sfedu.ru>*

*По вопросам участия в конференции обращаться:*

*Абрамян Гор Ашотович*

*+7 (918)501-33-54*

*Темирканова Алла Васильевна*

*+7(961)830-75-75*

*e-mail: [itibsm@sfedu.ru](mailto:itibsm@sfedu.ru)*

***Будем рады видеть Вас  
в числе участников конференции!***

## MAIN DIRECTIONS OF THE CONFERENCE

1. Contemporary Trends in International Management and Business: Challenges and Opportunities.
2. The Imperatives of Smart and Sustainable Management in the Digital Environment.
3. Human Capital in an Innovative Economy: New Managerial Landmarks.
4. Innovation Management in the Economy of Sustainable Development.
5. Global Environmental Change and Nature Saving Management.

**The forms of participation in the Conference:** present the result of the research studies in in-person, virtual (online), or in absentia.

**To participate in the conference it is necessary to fill in the registration [Google form](#) until October 1, 2023.** As a result of the Conference, it is planned to publish Conference proceedings.

For questions regarding publication based on the results of participation in the conference, please contact [itibsm@sfedu.ru](mailto:itibsm@sfedu.ru)

*More information about the conference is available on the official website <https://itibsm.sfedu.ru>*

*For participation in the conference contact:*

*Gor Abramyan*

*+7 (918) 501-33-54*

*Alla Temirkanova*

*+7 (961) 830-75-75*

*e-mail: [itibsm@sfedu.ru](mailto:itibsm@sfedu.ru)*

***We look forward to seeing you  
among the conference participants!***

## Порядок работы конференции / Schedule of the conference

### 16 NOVEMBER (16 НОЯБРЯ)

9:00 – 10:00	Registration	Conference hall / Конференц-зал	Регистрация
10:00 – 13:00	Plenary session	Conference hall / Конференц-зал On-line	Пленарное заседание
13:00 – 14:00	Coffee break		Кофе-брейк
14:00 – 17:00	Plenary session	Conference hall / Конференц-зал On-line	Пленарное заседание

### 17 NOVEMBER (17 НОЯБРЯ)

10:00	Sections Round tables	on-line	Заседания секций Круглые столы
17.00	Summing up the results of the conference	on-line	Подведение итогов конференции

### 18 NOVEMBER (18 НОЯБРЯ)

10:00	Cultural program		Культурная программа
-------	------------------	--	----------------------

## Важные даты / Important dates

